

Dagsorden

Møde: Bestyrelsesmøde

Sted: Viborg Rideklub

Dato: d.13/10 2025 kl.19

Deltagere: Grethe Hassing, Bo Poulsen, Bruno Simonsen, Anette Bro Christensen, Søren Krogh, Maria Sigby, Annemette Kjærsgaard, Niels Henrik Christensen og Lone Svenstrup

Afbud: Ingelise Christensen, Finn Jensen

Sted: Viborg Rideklub

Kage: Grethe

1. Økonomisk status (budgetopfølgning mv.)
 - Tages under pkt. 3.
2. Beretning fra daglig leder/berider, herunder bemanding, opstaldning, undervisning og elevheste/-ponyer
 - Vedr. købt vaskemaskine arbejdes på at lade handlen på tilbage, da der var uoplyst fejl på maskinen ved køb.
 - Defekt mikroovn, kogeplade og tørretumbler hos beridereleverne skal kigges på snarest.
 - Nye spåner kommer senere i denne uge; man går tilbage til tidligere produkt til favorabel pris.
 - Emanon er godt tilbage igen efter at have fået fjernet øjet. En vellykket indsamling har givet godt 14.000 kroner til at dække operationen.
 - Venteliste på elevundervisningen. Aktiviteterne i efterårsferien giver forhåbentligt flere opskrevne på listerne. Flere hold kræver flere elevdyr, og der kigges fortsat med lys og lygte.
 - Går fremad på holdaktivitet, heste i ridning og opstaldning (i alt blot 5 ledige bokse).
 - Lone og Niels skal deltage i Fællesdag(e) for lærestederne i Dansk Rideforbund omhandlende regler og gensidige forpligtelser for berideruddannelsen.
 - Barriererne i hallerne skal fortsat have behandling mod borebiller.
 - Muren ved minilæsseren skal passes på. Der laves en løsning og forhøres medlem om mulighed for at hjælpe med at lave muren.

3. Nyt fra forretningsudvalget

- Vedr. økonomisk status: Regnskabsmæssigt er vi på vej i den rigtige retning. Udgifterne holdes nede, og indtægterne er på vej i den rigtige retning. Regnskabet godkendes.
- Gode aftaler vedr. halm, foder og wrap.

4. Opfølgning på punkter

- Seneste møde med Idrætsrådet og kommunen vedr. lånesammenlægning og jordkøb gået godt. Næste skridt er vurdering af bygningerne på ejendommen. Processen er i gang og vi satser på at få en endelig afgørelse inden kommunalvalget. Ét af to afslag på belåning er givet på skrift, vi skal bruge ét mere for at lette processen i Kommunekredit.
- Jordkøbet er endeligt. Frist for fortrydelse overstået og handlen anses for indgået. Kommunen har sagt ja til at dække 50% af udgiften til jordkøb. Todelt proces med jordkøbet som en den ene og lånesammenlægningen som den anden.
- Vedr. tidligere bevilgede penge (700.000,-) til udendørsbaner er der enighed om at lade dem gå tilbage til Kommunen for nuværende, da vi ikke har det resterende beløb til at etablere banerne. Der kan ansøges igen på et senere tidspunkt.
- Klubaktier/medlemsaktier. DGI har medlemsaktie-funktion på hjemmeside, som der er enighed om at anvende. Vedr. kontrakt, formulering osv. arbejder Maria og Anette videre. Jord/hest/baneanlæg udvikling af klubben, mange ting vi ikke kan.
- Vi har 100.000 fra Sparekassen Danmark til projekt i ponystalden, men mangler fortsat en del for at finansiere hele projektet. Lone kontakter Sparekassen vedr. muligheden for at nedjustere projektet og anvende beløbet til skift af vinduer i ponystalden
- Julefrokost 29/11; Maria, Annemette, Niels og Lone er i udvalget.

5. Beretning fra udvalg:

a) Kommunikations- og SoMe-udvalg;

- Desværre intet nyt. Vi skal have et skriv sendt ud fra Bestyrelsen. 'Nyt fra Bestyrelsen'. Annemette og Anette tager den.

b) Aktivitets- og frivilligheds udvalg;

- Fællesspisning arrangeret af medlemmer senere på måneden
- Opfordring fra medlemmer til at genoplive tidligere tiders festivitas fra Niels' side
- Vi har fået tjansen til Hærvejsmarchen igen i 2026. Vedr. øvrige arrangementer laves kalender for 2026 og findes kontaktpersoner

c) Cafeteriaudvalg

- Intet nyt

d) Sponsorudvalg

- Medlemmer godt i gang med at søge fonde – senest fx Nordeas Renovationsfond.

e) Ponyudvalg

- Efterårsaktiviteter; udsolgt dd., i morgen ej udsolgt
- Lidt svært at få hjælpere, men det er lykket at få enderne til at nå sammen

f) Skovudvalg

- Intet nyt

g) Sports- og stævneudvalg – sammenlægges med pkt. 8

- Springstævne gået godt. Efterfølgende dog opstået en sag på de sociale medier, hvor klubben og en konkret dommer med navns nævnelse beskyldes for korruption i forbindelse med stævner. Enighed om at vi som klub sammen med pågældende dommer tager til genmæle ved at beskrive sagen i et skriv til DRF's bestyrelse og desuden kontakter Jens Rohde i kraft af hans medlemskab af Institut for Sportsdommere. Lone og Maria tager den herfra.
- Få starter i dressur-klasserne; mulighed for at lave en små-hesteklasse diskuteres.
- Der søges midler til frivilligaften

6. Meddelelser

- Slettes for evigt

7. Nyt fra ridenetværket efter møde d. 24/9 (Bo/Grethe)

- Godt møde. Historierne om Emanons operation og Niels' jubilæum taget med som eksempler på gode historier fra klubben.

- Vedr. frivillige fortælles eksempler fra andre klubber, hvor undervisere personligt hører medlemmer og forældre om de vil hjælpe. Og dette i god tid.
- Det er generelt svært at være rideklub både med frivillighed og økonomisk. Fondsansøgninger er generelt en god idé, hvilket vi jo også benytter os af.
- Facilitetsbesigtigelse d. 21/10. Lone har lavet en liste over, hvilke forbedringer vi har lavet siden sidst.

8. Evaluering af de to distriktsstævner og evt. pizzaaften for alle frivillige

- Taget under pkt. 5.

9. Genanvendelse af landbrugsplast

- Mail fra Hornsyld Købmandsgård vedr. genanvendelse af plastik fra fx wrap. DLPI – Dansk Landbrugsplast Indsamling. Forretningsudvalget kigger på det.

10. Brugerbetaling på skridtbåndet

- Enighed om at det er en god ide. Indtægterne går til opsparing til en evt kommende reparation eller nyt bånd.
- Graduerede abonnementer opkrævet via Zakobo samt mulighed for at købe en enkelt tur.
- 'Markedet' undersøges
- Maria arbejder videre

11. Status på svind i tillidskiosken

- Det ser ud til, at der er blevet strammet op.
- Nærmest daglig optælling for at holde hånd i hanke med det.

12. DIF – Årets Frivillig

- Lone præsenterer opslag om indstilling til årets frivillige. Der kan vindes 50.000 kr. til klubben og 25.000 kr. til den frivillige. Enighed om at nominere Ingelise Christensen. Lone tager den.

13. Eventuelt

- Juniorudvalg etableret via Helle. Charlotte Ankerstjerne er voksen tovholder; herudover 4 junior medlemmer. Første møde 28/10. Formålet er arrangementer lavet af og for de yngre medlemmer.
- Henvendelse kommune ang. bom på cykelsti. Afslag
- Kagelisten genetableres så den indeholder Lone og Niels' navne
- Sedler vedr. løse heste på opstaldningspladserne sættes op
- En større strømafbrydelse påvirker vores vandforsyning til hestene. Wrap, foder og halm kan løses, men vandforsyning kan blive et problem. Grethe tager fat i Energi Viborg og hører hvordan en strømafbrydelse evt. vil påvirke os. Er det fx nødvendigt at anskaffe en pumpe eller nødgenerator?
- Visionsmøde og revitalisering af virksomhedsgrundlag; er sat på hold på grund af den økonomiske situation. Enighed om at præsentere det kommende arbejde på næste generalforsamling og starte diskussionen her.